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یک عضو کمیسللیون کشللاورزی مجلس شورای اسللامی گفت: دولت 
سللیزدهم در مبارزه با مفاسد پیشگام بوده و انتظار می رود قوه قضائیه نیز 
برخورد قاطعانه و جدی با مفسدان داشته باشد و نتیجه را به صورت شفاف 

به مردم اعام کند.
حسللین رئیسی در گفت وگو با ایسللنا، با اشاره به کشف پرونده فساد در 
واردات چللای و ورود به موقع دولت به ایللن موضوع بیان کرد: مردم توقع 
دارند همان طوری که رئیس جمهور بارها تاکید داشتند، اولین مدعی برای 
برخورد با فسللاد خود دولت باشد. انتظار این است دستگاه های اجرایی به 
محض اینکه جایی شرایط برای سوءاستفاده و فساد فراهم است، ورود کرده 

و با آن برخورد کنند.
وی در ادامه تاکید کرد: باید با زمینه های فساد و گلوگاه هایی که ممکن 
اسللت منجر به ایجاد فساد در جامعه شود، به شکل اصولی برخورد شود و 

باید فرآیندها و امضاهای طایی اصاح شود.
نماینده مردم میناب در مجلس شللورای اسللامی با بیان اینکه استقرار 
دولت الکترونیک می تواند تا حدود زیادی زمینه ایجاد فساد را از بین ببرد، 
تصریح کرد: از سوی دیگر برخورد دستگاه قضایی نیز باید قاطعانه و جدی 

باشللد و این قاطعیت و برخورد با مفاسللد و فاسدین باید به صورت شفاف 
بلله اطاع مردم برسللد، یعنی مردم در جریان قرار بگیرند که با مفسللدان 
اقتصادی چه برخوردی شللد و امکان قضاوت عمومی در خصوص عملکرد 

دستگاه قضایی فراهم شود.
این عضو کمیسللیون کشللاورزی مجلللس گفت: ان شللاءالله زودتر بحث 

شللفافیت قوا نهایی شده و دستگاه ها مکلف شوند که اطاعات عملکردی 
خود را در زمینه مبارزه با فساد نیز به اطاع مردم نیز برسانند.

وی در اداملله تاکید کرد: در پرونده فسللاد چللای، دولت ورود به موقعی 
داشته و قوه قضاییه اکنون باید با جدیت نتایج رسیدگی به پرونده را اعام 
کند. فاسللدان از هر گروه و جریانی باشللند، نباید تعلق به یک جریان مانع 
از برخورد با فاسللدان شود و شکل سیاسللی نداشته باشد. قوه قضاییه باید 
کاما بر اسللاس قوانین از حقوق مردم دفللاع کند. برخورد قوه قضاییه می 
تواند زمینه ایجاد فسللاد را تضعیف کند و شرایط را برای سامت اداری در 
جامعه ایجاد کند. رئیسی در پایان با اشاره به ورود به موقع دولت و ارجاع 
پرونده به قوه قضاییه، بیان کرد: اگر دولت عزم و انگیزه جدی در برخورد با 
فسللاد داشته باشد و مدیران اجرایی نیز احساس کنند که دولت مصمم در 
برخورد با مفاسد است، جرأت و جسارت انجام کار خاف قانون را از دست 
می دهند اما اگر خدایی نکرده فساد شکل سیاسی بگیرد و هر دولتی تاش 
کند که پنهان کاری انجام دهد، قطعا فسللاد رشللد می کند و همه جریان 
اداری کشور را تحت تاثیر قرار می دهد. خوشبختانه در دولت سیزدهم عزم 

جدی برای مبارزه با فساد وجود دارد.

مدیرکل بازرس�ی کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بازرسی 
از کارگاه ه�ای پرخط�ر را از اولویت های مهم برای حمایت از قش�ر 
کارگر جامعه عنوان کرد و گفت: حوادث ناش�ی از کار در کش�ور از 
ابتدای س�ال جاری تاکنون در مقایس�ه با مدت مشابه پارسال، ۱۴ 

درصد کاهش یافته است.
احمدرضا پرنده روز پنجش��نبه در جریان بازدید از شرکت فولاد ماشین 
نکا در گفت و گو با خبرنگاران با بیان اینکه خدمت کردن به حوزه صیانت 
از نیروی کار به عنوان یک اصل در اولویت اس��ت، ش��مار بازرس های فعال 
ک��ارگاه های پرخطر در س��طح کش��ور را ۸۰۰ نفر اعلام ک��رد و افزود:  در 
صددیم با همین ظرفی��ت، بهترین صیانت از نیروی کار را در بیش از یک 
میلیون و ۳۰۰ هزار کارگاه داش��ته باش��یم. وی با اش��اره به برنامه ریزی 
صورت گرفته برای انجام ۱۴۰ هزار بازرس��ی از واحدهای پرخطر در سطح 
کش��ور تا پایان امس��ال، اظهار کرد: در ۶ ماهه نخست امسال ۱۰۰ درصد 

برنامه تحولی در بازرسی ها از کارگاه های پرخطر تحقق یافته است.
وی با عنوان اینکه اس��تفاده از ظرفیت تشکل های کارگری و کارفرمایی 
در ارتقای ایمنی کارگاه های کش��ور و مشارکت آن ها در برنامه های ایمنی 
و بهداش��ت کار در دستورکار وزارت کار اس��ت، بیان کرد: برنامه بازدید از 
کارگاه های پرخطر به طور کامل محقق شد و ۶۵ هزار کارگاه پرخطر توسط 

بازرسان کار در سطح کشور مورد بازرسی قرار گرفتند.
پرنده بر لزوم مش��ارکت تمام دس��تگاه های اجرایی در راس��تای ارتقای 
ایمنی نیروی کار در کش��ور تاکید کرد با بیان اینکه بازرسی های ایمنی از 
واحده��ای تولیدی و صنعتی درراس��تای صیانت از نیروی کار باید افزایش 
یابد، گفت: اداره  کل بازرسی کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ۲ برنامه 

مح��وری را برای حفظ و صیانت از نیروی ک��ار دنبال می کند و در همین 
راس��تا نیز کمیته های حفاظت ایمنی و بهداش��ت کار در کارگاه های بالای 

۲۵ نفر باید تشکیل شود.
  احمدرض�ا پرنده مدیرکل بازرس�ی کار وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی
مدیرکل بازرس��ی کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، از تش��کیل ۲۵ 
هزار کمیته حفاظت ایمنی و بهداش��ت کار در کشور خبر داد و افزود: هم 
اکن��ون و طبق داده های آم��اری، ۱۰۰ هزار کارگاه با نیروی کار بالای ۲۵ 

نفر در کشور فعال هستند.
پرنده، راهکار موفقیت در ارتقای ایمنی کش��ور را مش��ارکت بخش های 
اقتصادی و تاسیس کمیته حفاظت ایمنی در داخل کارگاه ها، خود ارزیابی 
ایمنی در درون واحدهای اقتصادی و ارایه گزارش به دس��تگاه های نظارتی 
دانست و با اعلام اینکه دانشگاه ها و وزارت علوم در جذب دانشجو در رشته 
های ایمنی و بهداشت شغلی باید اهتمام بیشتری داشته باشند، بیان کرد: 

در برخی از استان ها با کمبود فارغ التحصیل در این رشته مواجه هستیم.
وی، ب��ا بیان اینک��ه برنامه های تحولی اداره کل بازرس��ی کار در ۶ ماهه 
نخس��ت امسال به طور کامل محقق شد، گفت که جمهوری اسلامی ایران 
به مقاوله نامه ایمنی و بهداش��ت شغلی شماره ۱۵۵ سازمان بین المللی کار 
پیوس��ته اس��ت و فرایند الحاق نیز پس از طی مراحل قانونی و با حمایت 

شرکای اجتماعی به سرانجام رسیده است.
این مقام مسئول با اشاره به اینکه تمام شاغلان در دستگاه ها و بنگاه های 
اقتصادی مش��مول مقررات ایمنی و بهداش��ت شغلی هستند، تصریح کرد: 
چش��م انداز جمهوری اسلامی ایران برای اجرای این مقاوله نامه ما را به این 

س��مت سوق می دهد که با وظایفی که برای تمام وزارتخانه ها، سازمان ها و 
بنگاه های اقتصادی پیش بینی ش��ده است، تمام فرآیند ایمنی و بهداشت 
ش��غلی باید رعایت ش��ود. از مجموع ۱۴ هزار و ۶۳۰ تعاونی تشکیل شده 
در مازن��دران، هفت ه��زار و ۸۰۶ تعاونی در بخش ه��ای مختلف از جمله 
کشاورزی، صنعتی، خدماتی، تولیدی، توزیعی، مسکن و عمران در مازندران 

مشغول فعالیت هستند و بقیه غیرفعال و راکد هستند.
تع��داد اعضای تعاونی های فعال اس��تان ۱۲۲ هزار و ۴۰۳ نفر اس��ت که 
در مقایس��ه با سایر ش��رکت ها، بخش خدمات با ۲ هزار و ۶۹۶، کشاورزی 
ب��ا ۲ ه��زار و ۱۶۲ و بخش صنعت نیز با یک هزار و ۳۹۷، مس��کن با ۳۵۵، 
تامی��ن نیاز مص��رف کنندگان ب��ا ۱۹۱ و تامین نیاز تولی��د کنندگان با با 
۱۵۲ ش��رکت، بیشترین تعداد تعاونی های فعال و ثبت شده را در مازندران 

تشکیل می دهند.

مدی�ران  هم�ه  ب�ه  خط�اب  رئیس جمه�ور 
دس�تگاه های اجرایی و نهاده�ای مختلف توجه 
به ارباب رجوع و حساس�یت و پرهیز نسبت به 
روابط ناسالم اداری، رشوه و پارتی بازی در نظام 

اداری کشور را گوشزد کرد.
به گزارش ایس��نا، س��ید ابراهیم رئیس��ی در ادامه 
برنامه های س��فر دول��ت مردمی به اس��تان البرز، در 
اجتماع مردم ش��هر کرج با قدردانی از اس��تقبال گرم 
و پرش��ور اهالی این اس��تان تصریح ک��رد: قطعا این 
اس��تقبال مردم ناش��ی از علاقمندی آنها به انقلاب و 

نظام اسلامی و پایبندی به ولایت فقیه است.
رئیس جمهور با تسلیت ایام شهادت حضرت فاطمه 
زهرا )س( و با بیان اینکه ایش��ان ب��رای همه ما الگو 
بوده و توجه به خدا، تلاش برای اجرای عدالت، توجه 
ب��ه فقرا و بینوایان و گره گش��ایی از کار مردم را به ما 
آموخت، افزود: سفر به استان ها برای بنده یک برکت 
وصف ناشدنی دارد و آن قرار گرفتن در جریان مسائل 
و مشکلات اس��تان ها و شهرستان ها و تلاش جدی تر 

برای رفع آنهاست.
رئیسی با اش��اره به س��ابقه فعالیت خود در استان 
البرز در س��ال های ابتدایی پیروزی انقلاب اس��لامی 
اظهار داشت: در ۴۰ سال گذشته تلاش های بسیاری 
ص��ورت گرفت��ه و ج��ای جای اس��تان البرز ش��اهد 
پیشرفت های چش��مگیری است و از همه کسانی که 
برای این پیشرفت ها تلاش کرده اند، قدردانی می کنم، 
ام��ا البرز همچنان نیازمندی ها و مش��کلاتی دارد که 

باید برای تامین و رفع آنها تلاش کرد.
رئیس جمهور توس��عه جاده ها و راه های مواصلاتی 
را ب��ا توج��ه به نزدیک��ی البرز به پایتخ��ت را یکی از 
نیازهای جدی و اساس��ی استان برش��مرد و گفت: از 
همین رو بنده امروز در بدو ورود به اس��تان از برخی 
پروژه ه��ای مربوط به ح��وزه راه بازدید کردم و دیدم 
که دوس��تان ما تلاش خوبی ب��رای رفع کمبودها در 
ای��ن زمینه کرده ان��د، اما همچنان نی��از به مجاهدت 
برای رفع کاستی ها داریم. رئیسی همچنین به حضور 
خود در شهر فردیس اشاره و خاطرنشان کرد: منطقه 
فردی��س با وجود برخورداری از تراکم بالای جمعیتی 
و جمعی��ت ۷۰۰ هزار نفری فاقد ی��ک مرکز درمانی 
مجهز بود که با افتتاح بیمارس��تان ش��هید سلیمانی 
چش��م انتظاری ۱۲ ساله مردم برای بهره مندی از یک 

مرکز درمانی مجهز به پایان رسید.
رئی��س جمه��ور در ادامه ب��ه وجود ش��هرک ها و 

واحدهای صنعتی متعدد در استان البرز اشاره کرد و 
گف��ت: به لطف وجود این واحدهای صنعتی، وضعیت 
اش��تغال در این استان نسبتا مطلوب بوده و به نسبت 
برخی دیگر از اس��تان ها در البرز مش��کل چندانی در 

زمینه اشتغال نداریم.
رئیس جمهور در ادامه رفع مشکل مسکن در استان 
الب��رز را از جمله برنامه های محوری دولت برش��مرد 
و با اش��اره به اقدامات انجام ش��ده از سوی دولت در 
بخش مسکن طی ۲.۵ سال گذشته تصریح کرد: امروز 
در کش��ور یک میلیون و ۹۰۰ هزار مسکن روستایی، 
ش��هری و بافت فرسوده در دس��ت احداث داریم که 
بخش��ی از آنها نیز ب��ه متقاضیان واگذار ش��ده بیش 
۵۲ ه��زار هکت��ار زمین برای واگ��ذاری به متقاضیان 
آماده سازی شده و از ۲۴۰ هزار مسکن مهر نیمه تمام 
به ارث رس��یده به ای��ن دولت با ت��لاش وزارت راه و 
شهرسازی ۱۰۷ هزار مسکن آماده و به مردم تحویل 
داده ش��ده و ب��رای تکمیل مابقی آنها تا اوایل س��ال 

آینده هدف گذاری و برنامه ریزی کرده ایم.
رئیسی خطاب به مردم استان البرز با تأکید بر اینکه 
دول��ت در همه عرصه ها برای رفع مش��کلات مردم و 
زمینه س��ازی برای رفاه بیش��تر آنها ب��ا بهره گیری از 
ظرفیت های بسیار بالای کشور به صورت شبانه روزی 
در حال کار و فعالیت است، اظهار داشت: در سفر اخیر 
یکی از روسای جمهور کشورها به ایران و بازدیدش از 

پارک های علم و فناوری از میزان پیشرفت جمهوری 
اس��لامی ایران برغم تهدیدها و تحریم ها ابراز شگفتی 
ک��رده بود که بنده به او گفتم جوان��ان باانگیزه ایران 
اس��لامی اراده کردن��د که تهدیده��ا و تحریم ها را به 

فرصت تبدیل کنند.
رئیس جمهور در ادامه اقتصاد مقاومتی را ش��اکله 
اصلی اقدامات دولت برای مصون سازی اقتصاد کشور 
از تکانه های تحریم و فش��ار عن��وان کرد و گفت: اگر 
می خواس��تیم به تهدیدات دش��من توجه کنیم امروز 
رش��د اقتصادی کش��ور رش��د بی��ش از ۴ درصدی و 
افزایش ۲۲ درص��دی تولیدات کالاهای اساس��ی در 

کشور رقم نمی خورد.
رئیس��ی در ادام��ه ضمن ابراز خرس��ندی از اجرای 
بخ��ش قابل توجه��ی از مصوبات دور اول س��فرهای 
اس��تانی دول��ت مردمی به اس��تان البرز ب��ر ضرورت 
کس��ری در تکمیل بخش کوچک مصوبات باقیمانده 
تأکید کرد و اظهار داش��ت: ت��لاش داریم در دور دوم 
سفر اس��تانی به البرز دیگر مس��ائل اولویت دار مردم 

شریف این استان نیز مورد توجه قرار گیرد.
رئی��س جمهور در ادامه تصری��ح کرد: آمدن من به 
اس��تان ها یک امر تش��ریفاتی نیس��ت بلکه به میزان 
رفع مش��کلات مناطق مختلف کش��ور بستگی دارد و 
تا زمانی که مش��کلات وجود داشته باشد بنده خود را 
موظف به سرکشی به نقاط کشور برای تسریع در رفع 

مشکلات مردم می دانند.
رئیسی در ادامه خطاب به همه مدیران دستگاه های 
اجرای��ی و نهادهای مختلف توجه ب��ه ارباب رجوع و 
حساس��یت و پرهیز نس��بت به روابط ناس��الم اداری، 
رش��وه و پارتی بازی در نظام اداری کش��ور را گوشزد 
ک��رد و افزود: م��ا با مردم پیمان بس��ته ایم که ضمن 
اصلاح بسترهای فس��ادزا یک نظام اداری عادلانه در 
کشور بنا کنیم و در این مأموریت بزرگ مردم را یار و 

همکار خود می دانیم.
رئیس جمهور تأکی��د کرد: یقین بدانید در برخورد 
با فس��اد به هیچ کس و در هیچ سطحی رحم نخواهم 
کرد. رئیس��ی در ادامه دس��تاوردها و موفقیت های به 
دس��ت آمده در کش��ور را مرهون هدایت های داهیانه 
رهبری عظیم الشأن انقلاب اسلامی و حضور مردم در 
صحنه دانست و از همه کارکنان، مدیران و مسئولان 
دستگاه های اداری و اجرایی در سراسر کشور خواست 
مهم تری��ن مأموریت خود را خدمتگ��زاری به مردم و 

گره گشایی از زندگی آنها بدانند.
رئی��س جمه��ور در ادامه ضمن تجلی��ل از روحیه 
ظلم ستیزی و مظلوم یاوری ملت ایران بویژه در جریان 
جنایات اخیر رژیم غاصب صهیونیستی بر علیه مردم 
بی دفاع غزه تأکید کرد: بدانید در همه مجامع و مراکز 
بین المللی و در همه ارتباطات مان زبان گویای ش��ما 

مردم بوده و علیه ظالم فریاد خواهیم زد.
رئیس��ی پیروزی مقاومت اسلامی ملت فلسطین در 
برابر رژیم صهیونیس��تی و حامیان آمریکایی  و غربی 
آن را وعده تخلف ناپذی��ر الهی عنوان کرد و افزود: ما 
تردید نداریم همچنانی که آمریکا و رژیم صهیونیستی 
در ع��راق، س��وریه، یمن، لبنان و افغانس��تان و جای 
ج��ای این منطقه برغم حضور و هزینه های س��نگین 
در توطئه ها و نقش��ه های خود موفق نشده و شکست 
خورده اند، این بار نیز در عرصه فلس��طین از نیروهای 

مقاومت شکست خواهند خورد.
رئی��س جمه��ور در ادامه تصریح ک��رد: در ملاقات 
روز گذش��ته با آقای پوتین رئیس جمهور روسیه نیز 
به پیروزی مقاومت فلس��طین پس از ۶۰ روز اش��اره 
ک��رده و گفتم که رژیم پرمدعای صهیونیس��تی برغم 
برخورداری از حمایت های همه جانبه آمریکا و برخی 
کش��ورهای غرب��ی در مقابل یک گ��روه فاقد نیروی 
هوایی و دریایی و با امکانات محدود شکس��ت خورده 
اس��ت. این نکات مورد تصدیق رئیس جمهور روسیه 

نیز قرار خواهد گرفت.

رئیسی:دربرخوردبافسادبههیچکسرحمنمیکنیم
امیرعبداللهیانمحورهایگفتوگوی سفر من به استان ها تشریفاتی نیست

رییسیوپوتینراتشریحکرد
وزی�ر امور خارجه کش�ورمان با 
اش�اره به رایزن�ی و گفت وگوی ۵ 
س�اعته روس�ای جمهور ایران و 
روس�یه در مس�کو، گفت: بخش 
مهم�ی از مذاک�رات ب�ر موضوع 

فلسطین تمرکز داشت.
به گزارش خبرگزاری مهر، حسللین 
امیرعبداللهیللان در شللبکه اجتماعی 
ایکس درباره سللفر حجت الاسام سللید ابراهیم رئیسی به مسکو، نوشت: طی سفری 
کوتاه، مذاکرات و دیدار کاری مهم رؤسللای جمهور ایران و روسیه در کرملین مسکو 

به مدت پنج ساعت انجام شد.
وی در ادامه این مطلب آورده اسللت: بخش مهمی از مذاکرات بر موضوع فلسطین 
تمرکز داشللت. طرفین بللر ضرورت توقف فوری جنگ و نسل کشللی در غزه و کرانه، 
توقف کوچ اجباری سللاکنان غزه و گشایش بی درنگ مرز رفح برای ارسال کمک های 

گسترده انسانی به سراسر غزه تاکید داشتند. روسیه به ابتکار عمل می اندیشد.
وزیر امور خارجه تاکید کرد: در ادامه، مناسللبات دوجانبه شامل امور بانکی- پولی، 
ترانزیت، راه آهن، همکاری نیروگاهی، کشللاورزی، انرژی، علمی، دانشگاهی، فناوری، 
گردشللگری، صنعت…( و همکاری های منطقه ای و بین المللی مورد توجه و پیگیری 

دو رئیس جمهور قرار گرفت.

عمویی:تحریمهاتاثیریبرروابط
ایرانوروسیهندارند

س�خنگوی کمیس�یون امنی�ت 
ملی مجلس گفت: در شرایطی که 
تحریم های یکجانبه و غیر قانونی 
آمری�کا در تج�ارت ما ب�ا برخی 
کش�ورها موانعی ایجاد کرده، اما 
تاثی�ری بر روابط ایران و روس�یه 

ندارند.
»ابوالفضللل عمویللی« سللخنگوی 
کمیسللیون امنیت ملی و سیاسللت خارجی مجلس شورای اسللامی در گفت وگو با 
خبرنگار مهر، با اشللاره به سللفر رئیس جمهور به مسکو اظهار کرد: سفر رئیس جمهور 
کشللورمان به روسللیه می تواند فرصت بسللیار خوبی برای تثبیت روند ارتقای روابط 
ایران و روسللیه باشد؛ ایران و روسللیه در حال حاضر در مناسبات بین المللی، رویکرد 
چندجانبه گرایی را دنبال می کنند و به دنبال تقویت این رویکرد هستند؛ از این لحاظ 
دو کشور اشتراکات سیاسی خوبی در موضع گیری های بین المللی و مسائل منطقه ای 
دارند. وی افزود: روند توسللعه روابط ایران و روسللیه در حوزه های اقتصادی و اجرایی 
هم آغاز شللده اسللت اما نیازمند تزریق انرژی بیشتری اسللت تا این روابط به نتیجه 
مطلوب خود برسللد. سخنگوی کمیسللیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با 
بیان اینکه ما روابط راهبردی و چند جانبه با روسللیه داریم، گفت: در سللازمان های 
بین المللی مانند شانگهای، بریکس و اتحادیه اقتصادی اوراسیا همکار روسیه هستیم 
و بللا اینکه با هدف گللذاری صورت گرفته در زمینه تقویت روابط اقتصادی با مسللکو 
یعنی رسللیدن به ۱۰ میلیارد دلار تجارت دوجانبه فاصله داریم، اما در مسیر افزایش 
تجارت خارجی قرار داریم. عمویی با اشللاره به اهمیت کریدور شمال - جنوب گفت: 
یکی از حوزه های کاری ما، بحث مشللارکت روسیه در تکمیل کریدور شمال-جنوب 
و قطعه خط آهن رشت-آسللتارا اسللت که تکمیل این کریدور، موقعیت ژئوپلیتیکی 
ایللران را تثبیللت خواهد کرد. نماینده مردم تهران در مجلس افزود: در شللرایطی که 
تحریم های یکجانبه و غیر قانونی آمریکا در تجارت ما با برخی کشورها موانعی ایجاد 
کرده، اما به جهت آنکه روسللیه هم از این لحاظ وضعیتی مشابه ایران دارد، تحریم ها 
تأثیری بر روابط دو کشور ندارند؛ بر این اساس باید با نگاه مبتنی بر منافع دوجانبه، 
همکاری با روسیه را پیش ببریم. سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس گفت: سللفر آقای رئیسللی به روسللیه کمک می کند تا روند پیش رو و تقویت 
همکاری های دوجانبه، تحت نظارت رؤسللای دو کشللور و با سرعت بیشتری به جلو 

حرکت کند.

ارکانی:طرحکالابرگالکترونیکیبایددرهمه
استانهااجراییشود

عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجل�س ش�ورای اس�امی گفت: 
ط�رح کالاب�رگ الکترونیکی باید 
در همه اس�تان ها اجرایی شود و 
باید سازوکاری اندیشیده شود که 
اس�تفاده از کالابرگ، توجیه پذیر 

باشد.
»احسللان ارکانی« عضو کمیسیون 
برناملله و بودجه مجلس شللورای اسللامی در گفت وگو با خبرنگار مهر، با اشللاره به 
آخریللن وضعیت اجرای طرح کالابللرگ الکترونیکی اظهار کللرد: اعطای کالابرگ به 
مردم، شللرط حذف ارز ترجیحی بود و مجلس در قانون بودجه سال ۱۴۰۰ به دولت 
اجازه داد که در صورتی می تواند ارز ترجیحی را حذف کند که کالابرگ الکترونیکی 
به دهک های مشمول جامعه که ۷ دهک هستند، اعطا کند. وی تاکید کرد: همچنین 
مقرر شد که سازوکارهایی در قالب کالابرگ در نظر گرفته شود تا قیمت هیچ کالایی 
از کالاهای مشللمول حذف ارز ترجیحی، از قیمت شللهریور سللال ۱۴۰۰ بالاتر نرود؛ 
برای مثال، اگر قیمت مرغ در شللهریور سللال ۱۴۰۰ کیلویللی ۳۰ هزار تومان بود و 
امروز به ۶۰ هزار تومان افزایش یافته اسللت، باید این افزایش قیمت در قالب اعطای 
کالابرگ به دهک های مشللمول، جبران شود. عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
افزود: متأسفانه در آن مقطع، ارز ترجیحی حذف شد اما طرح کالابرگ اجرایی نشد؛ 
الان و با اندکی تأخیر، طرح کالابرگ الکترونیکی اجرایی می شللود اما آن چیزی که 
مجلس در مصوبه خود آورده بود و بر آن تاکید دارد، اجرای کامل و سراسللری طرح 
کالابرگ الکترونیکی برای دهک های مشمول بر اساس »آزمون وسع« است؛ باید این 
طرح در سراسللر کشور اجرایی شللود اما هنوز در برخی استان ها به صورت آزمایشی 
در حال اجرا است. نماینده مردم نیشابور در مجلس ادامه داد: متأسفانه قدرت خرید 
مردم در برخی حوزه ها کاهش یافته و مصرف گوشت، لبنیات، روغن و بسیاری اقام 
خوراکی، کاهش پیدا کرده است که با اعطای کالابرگ الکترونیکی باید جبران شود.
ارکانی تاکید کرد: ما یک شللبکه گسللترده توزیع داریم که می تواند برای عرضه و 
برآورد دقیق اقام خوراکی بر اساس نیاز مردم، مدیریت شود و توزیع اقام باید از این 
طریق به صورت منظم و دقیق انجام شود. وی افزود: اعطای کالابرگ اعتباری اهمیت 
زیللادی دارد چراکه با این کار از تزریق نقدینگی به جامعه برای خرید کالا جلوگیری 
می شود. عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: پیشنهاد دیگر ما این است که 
قدرت خرید کاهش یافته دهک های مشللمول یعنللی ۷ دهک جامعه حتماً از طریق 
طرح کالابرگ جبران شللود؛ به این صورت که باید یک اختاف قیمت تعریف شده و 
قابل توجه بین قیمتی که این اقام خوراکی با کالابرگ خریداری می شوند، با قیمت 

آزاد آن اقام وجود داشته باشد تا استفاده از کالابرگ را توجیه پذیر کند.
ارکانی در پاسللخ به سوالی مبنی بر اینکه »آیا امکان برخورداری دهک های هشتم 
و نهللم درآمدی از طرح کالابرگ الکترونیکللی وجود دارد یا خیر« گفت: این موضوع 
بلله قدرت تأمین اعتبار و بودجه دولللت بازمی گردد که آیا می تواند افراد و دهک های 
بیشتری را مشمول اعطای کالابرگ کند یا خیر؛ حتماً ما از اینکه دهک های هشتم و 
نهم درآمدی مشمول دریافت کالابرگ الکترونیکی شوند، استقبال می کنیم و منتظر 
هسللتیم ببینیم آیا دولت در بودجه سللال آینده، اعتباری را برای این کار تخصیص 

خواهد داد یا خیر.

خبر

رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسامی از 
بررس�ی مجدد موضوع آلودگی هوای کشور در جلسه این 

فراکسیون خبر داد.
به گزارش ایسنا، سمیه رفیعی در حاشیه بازدید از یکی از پهنه های 
پسللماند سوزی تهران و محله خازیر با اشللاره به قانون هوای پاک، 
بیان کرد: ۲۳ دسللتگاه در زمینه آلودگی هوا نقش دارند که مجلس 
برابللر وظایف نظارتی خود بر عملکرد این دسللتگاه ها و نتایج اجرای 
قانون نظارت می کند. وی در ادامه اظهار کرد: فراکسیون محیط زیست 
مجلس در جلسه یکشنبه موضوع آلودگی هوا و میزان پیشرفت عمل 
به قانون را با حضور همه دستگاه های مرتبط بررسی می کند. رییس 
فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسامی در ادامه تصریح کرد: 

یکی از دلایل مهم آلودگی هوای تهران موضوع آتش زدن زباله هاست. 
بر اساس نظر کارشناسان زباله سوزی سهم قابل توجهی از منابع ثابت 
در آلودگی هوای تهران را به خود اختصاص می دهد. علی رغم برخی 
اقدامات انجام شده توسط دستگاه های مرتبط، متاسفانه هنوز موضوع 
زباله سوزی متوقف نشده است. نماینده مردم تهران در مجلس شورای 
اسامی، تصریح کرد: زباله سوزی خصوصا در فصول سرد سال موجب 
ورود حجللم قابل توجهی آلودگی و مواد خطرناک و سللمی به هوای 
پایتخت می شود، هرچند گشت های شبانه دستگاه های مسئول در این 
زمینه می تواند پیشگیرانه باشد ولی باید این موضوع به صورت ریشه ای 
حل شود. موضوع زباله سوزی مساله ای چندوجهی است که صرفا یکی 
از آثار و نتایج آن ایجاد آلودگی خطرناک در تهران و کانشهرهاست.

رئیس فراکسیون محیط زیست 
مجلس:

زباله سوزی یکی 
از دلایل مهم 
آلودگی هوای 
تهران؛ باید 
متوقف شود

یک عضو کمیسیون کشاورزی مجلس:

باید با مفسدان واردات چای از هر گروه و جریانی بدون اغماض برخورد شود

حوادث ناشی از کار در کشور ۱۴ درصد کاهش یافت


